
 
 
                                                P r o t o k ó ł   Nr XXXI/05 

 
sesji Rady Miasta Działdowo  

odbytej w dniu 22 września 2005  roku w sali konferencyjnej  Urzędu Miasta, w zamku  

pod przewodnictwem  pani Teresy BARTKOWSKIEJ – przewodniczącej Rady Miasta. 

 
 
        Sesja trwała w   godz. 1000 – 1220. 

 
        Stan osobowy Rady wynosi 21 osób, w sesji zgodnie z załączaną  listą obecności 

uczestniczyło  20  radnych. 

 
Spoza Rady w sesji uczestniczyli : 

Pan Ryszard DUCHNA                                   - burmistrz miasta   

Pani Teresa NOWAKOWSKA                       - z-ca burmistrza  

Pani Beata SZYDŁOWSKA-ANACZKOWSKA  - skarbnik miasta 

Pan Eugeniusz SEGIET                                    - radca prawny urzędu  

Pani Monika SKRZYPEK                                - naczelnik Wydz. PIGŚ 

Pani Ewa NERS                                                  - naczelnik Wydziału Oświaty 

Pan Bogdan CYWIŃSKI                                  - komendant powiatowej straży pożarnej  

Pan Waldemar BAŁABON                              -  komendant powiatowy policji  

Pan Jerzy GIEZEK                                            - były komendant powiatowy policji  

Pan Bronisław MAZURKIEWICZ                  - radny powiatu działdowskiego       

Pan Henryk PRZYBYSZEWSKI                     - radny powiatu działdowskiego 

Pan Piotr BRZOZOWSKI                                - instruktor BHP 

Pan Paweł ŚWINIARSKI                                  - instruktor BHP 

Przewodniczący zarządów osiedli                    -  zgodnie z załączoną listą obecności 

Przedstawiciele telewizji i prasy lokalnej 

Kilku mieszkańców miasta  

 
 
Przebieg sesji  

 
Pkt 1 

 
        Pani Teresa BARTKOWSKA – przewodnicząca Rady Miasta otworzyła sesję, 

powitała jej uczestników oraz   stwierdziła prawomocność obrad.  
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Pkt 2 

 

            Nie zgłoszono propozycji zmian do porządku obrad i Rada przystąpiła do realizacji 

porządku dziennego  sesji w brzmieniu ustalonym przez Przewodniczącą RM, tj. :  

 
1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad.  

2. Zmiany w porządku dziennym sesji.  

3. Przyjęcie protokółu  poprzedniej sesji.  

4. Sprawozdanie Przewodniczącej Rady o działaniach podejmowanych w okresie  

międzysesyjnym. 

5. Sprawozdanie   z   działalności  Burmistrza  w  okresie   międzysesyjnym,  zwłaszcza 

z wykonania uchwał Rady. 

6. Sprawozdanie    przedstawicieli  Gminy  z  działalności  związków   międzygminnych 

i stowarzyszenia gmin.  

7. Sprawozdanie z prac komisji w okresie międzysesyjnym. 

 
8. Interpelacje radnych i zapytania. 

 
9. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne przekazanie własności 

nieruchomości na rzecz Ekologicznego Związku Gmin „DZIAŁDOWSZCZYZNA” . 

 
10. Podjęcie uchwały w sprawie nadania nazw ulicom na terenie miasta Działdowo. 

 
11. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie przyjęcia regulaminu przyznawania 

i przekazywania stypendiów uczniom II Liceum Ogólnokształcącego w Zespole Szkół 

Nr 2 w Działdowie, finansowanych ze środków Działania 2.2. Zintegrowanego 

Programu Operacyjnego Rozwoju Regionalnego. 

 
12. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie zabezpieczenia prawidłowego 

wydatkowania   środków   pochodzących   z   Europejskiego  Funduszu   Społecznego 

i budżetu państwa.  

 
13. Podjęcie uchwały w sprawie pomocy finansowej dla Województwa Warmińsko-

Mazurskiego. 

 
14. Podjęcie uchwały w sprawie wspólnej z Gminą Działdowo realizacji zadania 

inwestycyjnego.  

 
15. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie miasta na rok 2005.  
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16. Sprawozdanie z wykonania budżetu miasta za I półrocze 2005 roku. 

 
17. Odpowiedzi na zapytania.  

 
18. Wolne wnioski i informacje.  

 
 
Ad pkt 3 

 

        20 głosami „za”, tj. jednomyślnie Rada przyjęła protokół poprzedniej sesji.   

 

Ad pkt 4 

 
        Pani Teresa BARTKOWSKA – przewodnicząca poinformowała, że w okresie między 

sesjami : 

- 18 sierpnia otrzymała Zarządzenie Burmistrza Miasta dotyczące zwołania Ogólnego 

Zebrania Mieszkańców Osiedla Nr 9 w Działdowie w celu przeprowadzenia wyborów 

uzupełniających Przewodniczącego Zarządu tego Osiedla w związku z rezygnacją 

dotychczasowej przewodniczącej. Zarządzenie to przekazała radnym, wybranym w 

okręgu Nr 3, 

 
- 29 sierpnia wpłynęło pismo do Rady od Stowarzyszenia Producentów i Dziennikarzy 

Radiowych, którym informują nas o zakończeniu czwartej edycji ogólnopolskiej akcji 

profilaktycznej  „Zachowaj Trzeźwy Umysł”, mającej na celu dotarcie do młodych 

ludzi z przesłaniem, że sport jest korzystną alternatywą dla alkoholu czy narkotyków. 

W piśmie tym dziękując za udział w projekcie dzieciom z terenu naszego samorządu, 

jednocześnie informują nas, że wśród nagrodzonych  są młodzi ludzie  z naszej gminy, 

tj. : Ilona Kordalska, Partycja Wacławska, Kamil Łazowy, Krzysztof Wabich, 

Samanta Breska oraz dzieci ze Szko ły Podstawowej Nr 3,  

 
- 31 sierpnia otrzymaliśmy sprawozdanie z działalności Senatora Rzeczypospolitej 

Polskiej pana Władysława Mańkuta – jeżeli ktoś z państwa chce zapoznać się z tym 

sprawozdaniem, to będzie miał taką możliwość w czasie przerwy, lub po sesji w 

biurze Rady – przekazała, 

 
- 2 września br. starosta działdowski zwrócił się o zajęcie stanowiska co do niektórych 

zapisów  naszej  uchwały  dotyczącej  szczegółowych   zasad   utrzymania    czystości 

i porządku na terenie Gminy-Miasto Działdowo. Kserokopię pisma przekazała 
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Burmistrzowi Miasta z prośbą o zajęcie stanowiska, a po otrzymaniu 

odpowiedzi skonsultowanej z radcą prawnym Urzędu – w dniu wczorajszym udzieliła 

odpowiedzi panu staroście,   

 
- otrzymała do wiadomości pismo, które burmistrz skierował do Wojewody 

Warmińsko-Mazurskiego o urealnienie planu finansowego na zadania zlecone na rok 

2005 i  lata następne . W wyniku kontroli problemowej w zakresie zadań zleconych  

realizowanych przez Urząd Miasta, przeprowadzonej przez Inspektorów  Wydziału 

Finansów i Budżetu Warmińsko-Mazurskiego Urzędu Wojewódzkiego stwierdzono 

bowiem, że przekazywane dotacje ze szczebla wojewódzkiego nie pokrywają kosztów 

związanych z wynagrodzeniem 9 pracowników zatrudnionych przez Kierownictwo 

Urzędu Miasta do wykonywania zadań zleconych. W roku 2004 niezbędna była 

dopłata z budżetu miasta w wysokości 223.225,56 zł  na płace , pochodne i wydatki 

rzeczowe, 

 
- 7 września br.  Wspólnota Mieszkaniowa budynku przy ul. Hallera 19C wystąpiła do 

niej z pismem, w którym  zdecydowanie sprzeciwiają się budowie kościoła 

ewangelickiego na działce parafialnej.  Sprzeciw motywują tym, że kościół zasłoni 

dostęp światła do ich mieszkań. Ponadto uważają, że parking przykościelny pod 

oknami mieszkań zakłóci ich spokój. Osoby, które podpisały się pod sprzeciwem 

uważają ponadto, że budowa kościoła w środku osiedla o dużym zagęszczeniu 

budynków wielorodzinnych jest nieporozumieniem i nietaktem ze strony radnych, 

popierających taką lokalizację budowy,   

 
- wpłynęły sprawozdania z działalności osiedli z wyjątkiem Osiedli Nr 1, 2 i 12. 

Sprawozdania te zostały przekazane radnym przy materiałach sesyjnych, 

 
- otrzymała do wiadomości  pismo komendanta Powiatowej Straży Pożarnej, którym 

zwraca się do Burmistrza Rady i o dotację na dokończenie wcześniej rozpoczętej 

inwestycji.  Po otrzymaniu opinii Burmistrza wniosek ten zostanie przekazany do 

merytorycznej Komisji Rady,  

 
- wczoraj wpłynęły rezygnacje z pracy w Komisji Rewizyjnej radnych panów : Jerzego 

Michalskiego, Józefa Spychalskiego i Andrzeja Teski,  

 
- także wczoraj otrzymała do wiadomości uchwałę Nr 755/2005 Składu Orzekającego 

Regionalnej Izby Obrachunkowej w Olsztynie z dnia 16 września br, którą wydano 

pozytywna opinię o wykonaniu budżetu miasta za I półrocze 2005 roku. 
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Ad pkt 5 

 
        Pan Ryszard DUCHNA – burmistrz złożył sprawozdanie z działalności Burmistrza 

Miasta Działdowo z uwzględnieniem wykonania uchwał Rady Miasta Działdowo w okresie 

między sesjami, tj. od 30 czerwca 2005 r. do 20 września 2005 r. (stanowi ono załącznik do 

protokółu).  

 
 
Ad pkt 6 

 
        Pan Ryszard DUCHNA – burmistrz poinformował, że w okresie miedzy sesjami 

odbyło się posiedzenie Zarządu Ekologicznego Związku Gmin „Działdowszczyzna”, na 

którym :  

- rozpatrywano wstępny wniosek Gminy Grodziczno o przystąpieniu do Związku, 

- przyjęto sprawozdanie  z wykonania budżetu Związku za I półrocze br.,  

- na wniosek Gminy Iłowo omawiano sprawę zakupu strzelby do usypiania psów – 

postanawiając, że zakup ten zostanie dokonany i  gminy wiejskie w tym zakresie będą 

obsługiwane przez Związek.  

 

Ad pkt 7 

 

        Sprawozdanie z prac komisji w okresie międzysesyjnym : 

 

Pan Adam STOLARSKI – przewodniczący Komisji Gospodarki i Ochrony Środowiska 

poinformował, że na  posiedzeniu w dniu 20 września Komisja :   

-  rozpatrzyła   pismo   Spółdzielni Mieszkaniowej Lokatorsko-Własnościowej w Działdowie 

w sprawie nieodpłatnego przejęcia dróg przez Gminę-Miasto Działdowo.  Sprawa ta wiąże się 

z uchyleniem części uchwały Nr XXX/260/05 w sprawie udzielenia bonifikaty przy sprzedaży 

gruntów, będących w użytkowaniu wieczystym Spółdzielni. Grunty przeznaczone pod place 

zabaw, treny zielone i służące działalności kulturalnej o pow. ok. 6 ha nie mogą być bowiem 

przekształcone w prawo własności przy zastosowaniu bonifikaty w wysokości 85 %. W 

związku z tym Komisja przychyliła się do propozycji burmistrza, aby w obecnym stanie 

prawnym miasto przejęło od Spółdzielni następujące drogi : 1) ulicę Rydygiera – poprzez 

przeniesienie prawa własności,  2) ulicę Karłowicza, gdzie miałoby zastosowanie wygaszenie 

prawa użytkowania wieczystego  i 3) ulicę Zientary-Malewskiej, chodzi tu o rozwiązanie 

umowy użytkowania wieczystego. Drogi te zostałyby przejęte bez wypłacania 

odszkodowania. Natomiast co do reszty dróg wymienionych w uchwale oraz rozliczeń z tego 
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tytułu, to burmistrz ze  swoimi  służbami    będzie  prowadził  negocjacje  w  tej sprawie 

z przedstawicielami Spółdzielni, przy czym musi jeszcze być uchwała Walnego 

Zgromadzenia Spółdzielni. A po dokonaniu uzgodnień Komisja ponownie będzie opiniować 

tę dość skomplikowaną sprawę, 

 
- wysłuchała  informacji  z  realizacji  budżetu  miasta    w  zakresie zadań inwestycyjnych za 

I półrocze 2005 roku, 

 
- pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały Rady Miasta w sprawie wspólnej z Gminą 

Działdowo realizacji zadania inwestycyjnego,   

 
- wysłuchała informacji z realizacji wniosków inwestycyjnych z zakresu infrastruktury 

drogowej  i  chodnikowej,   realizowanych   z   ponadplanowych   dochodów  i  nie   ujętych 

w budżecie miasta oraz związanych z infrastrukturą naziemną i podziemną,  

 
- pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały Rady w sprawie wyrażenia zgody za nieodpłatne 

przekazanie własności nieruchomości na rzecz Ekologicznego Związku Gmin 

„DZIAŁDOWSZCZYZNA”, 

 
- pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały RM w sprawie nadania nazw ulicom na terenie 

miasta Działdowo,  

- pozytywnie   zaopiniowała    projekt   podziału  nieruchomości  ozn.  nr  110/1,   położonej 

w Działdowie przy ul. Chopina róg Grunwaldzkiej,  

 
- pozytywnie  zaopiniowała  wniosek  pana  Zbigniewa  Chądzyńskiego zam. w  Działdowie 

w sprawie sprzedaży na rzecz Gminy- Miasto Działdowo nieruchomości ozn. nr 2009/14,  

 
- po rozpatrzeniu wniosku pani Renaty Kaczerskiej zam. w Szczecinie w sprawie sprzedaży 

na   rzecz   Gminy-Miasto   Działdowo   nieruchomości   położonej   w    Działdowie    przy 

ul. Bielnikowej 18 –  Komisja  opowiedziała  się za podjęciem negocjacji z panią Kaczerską 

w sprawie wykupu tej nieruchomości, gdyż zgodnie z planem zagospodarowania 

przestrzennego miasta  nieruchomość ta przeznaczona jest na cele publiczne,  

 
- pozytywnie zaopiniowała wniosek Działdowskiej Agencji Rozwoju S.A. w sprawie nabycia 

części gruntu ozn. nr 998/8, położonego w Działdowie przy ul. Jagiełły 15, 

 
- po zapoznaniu się z wnioskiem pana Jacka Lewalskiego w sprawie wykupu części 

nieruchomości ozn. nr 960, położonej przy ul. Kościuszki 13 c – Komisja odpowiedziała się  
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za wystąpieniem do wszystkich właścicieli budynków zlokalizowanych w sąsiedztwie 

przedmiotowej działki  z ofertą wykupu udziału w tej  nieruchomości, która służy jako dojazd 

do ich posesji.  

 

Pan   Henryk  JABŁOŃSKI  –   przewodniczący    Komisji    Oświaty,    Kultury,    Sportu  

i    Turystyki    przekazał,   że  w   okresie   międzysesyjnym  Komisja  obradowała  w  dniu 

15 września, a w trakcie spotkania :  

-  pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały Rady zmieniający uchwałę w sprawie 

regulaminu przyznawania i przekazywania stypendiów uczniom  II Liceum 

Ogólnokształcącego w Zespole Szkół Nr 2 w Działdowie, finansowanych ze środków 

Działania  2.2. Zintegrowanego Programu Operacyjnego Rozwoju Regionalnego,  

ponadto : 
 
-  po wysłuchaniu przyjęła do wiadomości informacje dotyczące: 1) funkcjonowania świetlic 

szkolnych oraz socjoterapeutycznych, 2) realizacji planu inwestycji i remontu placówek 

oświatowych, 3) kosztów utrzymania (wykorzystania) hali sportowej przy Gimnazjum Nr 2, 

4) wykonania budżetu miasta za I półrocze 2005 roku w zakresie działania Komisji.   

 
 
Pani Elżbieta KONARZEWSKA  - przewodnicząca Komisji Spraw Społecznych i Porządku 

Publicznego poinformowała, że  na  posiedzeniu w dniu  15 września Komisja : 

-  wysłuchała informacji Komendy Powiatowej Policji na temat  stanu porządku publicznego i 

bezpieczeństwa obywateli – wnosząc do burmistrza o zaplanowanie w budżecie miasta na rok 

2006 środków na zakup testera stanu trzeźwości na potrzeby Komendy Policji,   

 
-  przyjęła sprawozdanie dotyczące działalności Straży Miejskiej i poparła wniosek 

komendanta o wprowadzenie identyfikacji psów poprzez ich numerowanie – przekazując ten 

temat do opracowania burmistrzowi, 

 
- po wysłuchaniu informacji na temat monitoringu wizyjnego – Komisja po raz kolejny 

opowiedziała się za wdrożeniem monitoringu, 

 
- po  dokonaniu   analizy   –   Komisja   przyjęła wykonanie budżetu miasta za I półrocze br. 

w zakresie jej działania,  

 
- po rozpatrzeniu wniosku Powiatowego Zarządu Dróg w sprawie zmiany organizacji ruchu 

na skrzyżowaniu ulic Matejki i Chełmońskiego – Komisja kierując się wolą mieszkańców, 

negatywnie zaopiniowała wniosek w  części  dotyczącej przywrócenia pierwotnej organizacji 

ruchu na skrzyżowaniu tych ulic, tj. aby ulica Matejki była podporządkowana ulicy 
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Chełmońskiego. Natomiast   drugą cześć wniosku dotyczącą zlikwidowania 

ograniczenia prędkości w ulicy Świerkowej na odcinku od ul. Rydygiera do ul. 

Chełmońskiego – Komisja zaopiniowała pozytywnie, mając na względzie to, że zmiana ta 

przyczyni się do zwiększenia płynności ruchu na tym odcinku drogi, mającej charakter 

obwodnicy.  

 
Pan Stanisław STEFANINA – przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów przekazał,  że 

na  posiedzeniu w dniu  21 września  Komisja:  

- pozytywnie zaopiniowała projekty uchwał Rady Miasta w sprawach : 1) pomocy finansowej 

dla Województwa Warmińsko-Mazurskiego, 2) wspólnej z Gminą Działdowo realizacji 

zadania inwestycyjnego, 3) zmian w budżecie  miasta na rok 2005 oraz projekt uchwały 

zmieniający uchwałę w sprawie zabezpieczenia prawidłowego wydatkowania środków 

pochodzących z Europejskiego Funduszu Społecznego i budżetu państwa, 

 
- dokonała analizy wykonania budżetu miasta za I półrocze 2005 roku.  

 

Pan  Zbigniew  KOPAŃSKI –   przewodniczący  Komisji  Rewizyjnej   poinformował,  że 

w  okresie  miedzy  sesjami  Komisja  nie  obradowała,  gdyż z uwagi na rezygnację z pracy 

w Komisji trzech jej członków - powołany wcześniej zespół do przeprowadzenia kontroli 

wybranych zagadnień w zakresie planowania i wykonania budżetu w jednostkach 

oświatowych musi zostać zmieniony.  

 

 
Ad pkt 8 

 

        Interpelacje radnych i zapytania : 

  
        Nie zgłoszono zapytań ani nie przekazano interpelacji.  

 

 
Ad pkt 9 

 

        Bez uwag – 20 głosami „za”, tj. jednomyślnie Rada podjęła  

 
                                       U c h w a ł ę   Nr XXXI/274/05 

 
którą wyraziła zgodę na nieodpłatne przekazanie własności nieruchomości na rzecz 

Ekologicznego Związku Gmin „DZIAŁDOWSZCZYZNA”. Nieruchomość tę Gmina-Miasto 

Działdowo  otrzymała   nieodpłatnie   od   Agencji  Nieruchomości  Rolnych,  a przekazała ją 
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Związkowi do wykorzystania zgodnie z miejscowym planem, tj. na tereny 

infrastruktury technicznej i stacji przeładunkowej odpadów oraz zgodnie z celami 

statutowymi Związku.   

 

 
Ad pkt 10 

 

        Pani Monika SKRZYPEK – Naczelnik Wydziału PIGŚ przedłożyła projekt uchwały w 

sprawie nadania nazw ulicom na terenie miasta Działdowo przekazując m.in., że w ostatnim 

okresie wydzielono kilka ulic na terenie osiedla Leśna II,  w związku z czym zaszła potrzeba 

nadania im nazw.  Projekt uchwały w tej sprawie został przygotowany na wniosek właścicieli 

nieruchomości położonych przy tych ulicach. Nazwy ulic są  im bowiem niezbędne do 

załatwienia spraw formalno-prawnych, związanych z prowadzonymi inwestycjami i 

zasiedleniem budynków. Co do nazw zasięgnięto  także opinii Ogólnego Zebrania 

Mieszkańców Osiedla Nr 12, które zaakceptowało powyższą propozycję. Tak więc jest to 

propozycja zarówno nowych właścicieli jak i mieszkańców osiedla. A nazwy te, to: 

Bursztynowa, Szafirowa, Agatowa i Szmaragdowa.  

 
        A Rada podjętą bez uwag – 20 głosami „za”, tj. jednomyślnie  

 
                                       U c h w a ł ą   Nr XXXI/275/05 

 
nadała nazwy nowym ulicom na terenie miasta Działdowo, zaproponowane przez właścicieli 

nieruchomości i mieszkańców Osiedla.   

 

 
Ad pkt 11 

 

        Pani Dorota CHOJNACKA – inspektor w Wydz. PIGŚ przedłożyła projekt uchwały 

zmieniający uchwałę w sprawie przyjęcia regulaminu przyznawania i przekazywania 

stypendiów uczniom II Liceum Ogólnokształcącego w Zespole Szkół Nr 2 w Działdowie, 

finansowanych ze środków działania 2.2. Zintegrowanego Programu Operacyjnego Rozwoju 

Regionalnego – wyjaśniając, że proponowane zmiany regulaminu wynikają z nowelizacji  

Zintegrowanego Programu, w wyniku której – zmieniono podstawę liczenia dochodu na 

członka rodziny jak również rozszerzono katalog wydatków, na które uczniowie mogą 

przeznaczać  stypendia.  

 

        Podjętą jednomyślnie, tj. 19 głosami „za”  

 



 10 
 
                                       U c h w a ł ą   Nr XXXI/276/05 

 
Rada    zmieniała    swoją    uchwałę    w    sprawie    przyjęcia    regulaminu     przyznawania 

i   przekazywania  stypendiów  uczniom  II  Liceum  Ogólnokształcącego  w Zespole Szkół 

Nr 2 w Działdowie, finansowanych ze środków Działania 2.2. Zintegrowanego Programu 

Operacyjnego Rozwoju Regionalnego.   

 

 
Ad pkt 12 

 

        Pani Beata SZYDŁOWSKA-ANACZKOWSKA – Skarbnik Miasta omawiając 

projekt uchwały zmieniający uchwałę w sprawie zabezpieczenia prawidłowego 

wydatkowania środków  pochodzących z Europejskiego Funduszu Społecznego i budżetu 

państwa poinformowała, że zmiana w stosunku do uchwały podjętej przez Radę w dniu 30 

czerwca  polega na wykreśleniu jednego z 2 zabezpieczeń, tj. – notarialnego oświadczenia o 

poddaniu się egzekucji. Tak więc zabezpieczenie całości wartości tej umowy byłoby teraz w 

formie weksla in blanco. Jest to korzystne dla miasta, gdyż  nie będziemy ponosić kosztów 

związanych z  zawarciem  aktu  notarialnego o  poddaniu  się egzekucji. Natomiast koszt 

zabezpieczenia w formie weksla in blanco, to tylko cena weksla, czyli 1 zł. 

        
        Rada bez uwag 20 głosami „za”, tj. jednomyślnie podjęła  

 
                                       U c h w a ł ę   Nr XXXI/277/05 

 
zmieniającą uchwałę w sprawie zabezpieczenia prawidłowego wydatkowania środków 

pochodzących z Europejskiego Funduszu Społecznego i budżetu państwa.  

 

Ad pkt 13 

 

        Podjętą  jednomyślnie, 20 głosami „za” 

 
                                       U c h w a ł ą   Nr XXXI/278/05 

Rada wyraziła zgodę na udzielenie pomocy finansowej w  kwocie 4.250 zł dla Województwa 

Warmińsko- Mazurskiego w celu realizacji przez Województwo zadań związanych z 

funkcjonowaniem Biura Regionalnego w Brukseli.  
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Ad pkt 14 

 

        Podjęcie uchwały w sprawie wspólnej z Gminą realizacji zadania inwestycyjnego : 

 
 
Pan Ryszard DUCHNA – Burmistrz Miasta dokonując wprowadzenia do tematu przekazał, 

że nasz przedsiębiorca, pan Chojak realizuje w Komornikach inwestycję, która 15 

października zostanie  oddana do użytku.  Jednocześnie poprzez nawiązanie kontaktów z 

firmą francuską jest możliwość powstania tam nowego zakładu. Zatrudniałby on wstępnie od 

60 do 100 osób. Jednak warunkiem zlokalizowania inwestycji w tym miejscu jest 

wybudowanie tam kanalizacji.  Dlatego też w naszym Urzędzie odbyło się spotkanie z 

udziałem pana Chojaka, wójta Gminy pana Cieślinskiego  oraz pracowników Urzędu, na 

którym podpisaliśmy protokół  o wspólnym z Gminą przystąpieniu do realizacji tego zadania. 

Moim zdaniem przekazał – jest to szansa na rozwój. Dodając, że przy okazji będzie można 

uzbroić w kanalizację ulicę Północną.  

Wspólnie możemy zrobić więcej – kontynuował – i w tym wypadku jest to jedna z szans dla 

Działdowa, żeby ten teren, który od prawie 20 lat przeznaczony jest pod przemysł mógł być 

wreszcie udostępniony. Dla mnie nie ma znaczenia, że korzystającym będzie Gmina 

Działdowo- przekazał burmistrz -  ponieważ będą tam pracować ludzie zarówno z gminy jak i 

z miasta. Uważam, że współpraca gmin w tym zakresie powinna być i jak się okazuje jest ona 

możliwa i proszę Radę o wyrażenie zgody na tę inwestycję. Warunek jest prosty – mówił 

dalej -    30 czerwca ma to być oddane do użytku, a do 30 września musimy dać odpowiedź 

inwestorom – czy będzie to zrealizowane.  

 
 
        Podjętą 20 głosami „za”, tj. jednomyślnie  

 
                                       U c h w a ł ą   Nr XXXI/279/05 

 
Rada wyraziła zgodę na wspólną realizację z Gminą Działdowo zadania inwestycyjnego 

polegającego na budowie odcinka sieci wodociągowej oraz kanalizacji sanitarnej w ulicy 

Przemysłowej, położonej w granicach administracyjnych  Gminy-Miasto Działdowo, 

stanowiącej drogę gminną i dalej do granicy Gminy –Miasto Działdowo przez teren Gminy 

Działdowo do wsi Komorniki, do terenów inwestycyjnych – działki numer 384/16 obręb 

geodezyjny Burkat.  
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Ad pkt 15 

 

        Podjętą jednomyślnie, tj. 20 głosami „za”  

 
                                       U c h w a ł ą   Nr XXXI/280/05 

 
Rada wprowadziła zmiany do budżetu miasta na rok 2005.  

 

 

Ad pkt 16 

 

        Radni   nie   wnieśli    uwag   do  wykonania   budżetu  miasta   za   I  półrocze  br.  roku 

i 20 głosami „za”, tj. jednomyślnie Rada przyjęła sprawozdanie z wykonania budżetu miasta 

za I półrocze 2005 roku ( stanowi ono załącznik do protokółu).  

 

Ad pkt 17 

 

        W punkcie tym nikt głosu nie zabierał, ponieważ nie zgłoszono zapytań.  

 

Ad pkt 18 

 

        W punkcie tym : 

 

Radny pan Jerzy MICHALSKI – zwracając się do Przewodniczącej powiedział, że są 

wdzięczni za podanie informacji o ich rezygnacji z pracy w Komisji Rewizyjnej. Ale nie 

została podana pełna informacja, ponieważ w złożonych rezygnacjach – zgodnie ze Statutem, 

który nakłada na radnego obowiązek pracy w 2 komisjach stałych – wyrazili chęć 

uczestnictwa w pracach innej Komisji.   

a 

Pani Teresa BARTKOWSKA – uznała uwagę za słuszną i odczytała rezygnacje panów 

Michalskiego, Spychalskiego i Teski z pracy w Komisji Rewizyjnej, w których jednocześnie 

deklarują chęć pracy w Komisji Budżetu i Finansów.  Po czym przekazała, że sprawa ta nie 

znalazła się w porządku dziennym dzisiejszej sesji z tego względu, że rezygnacje zostały 

złożone wczoraj, w godzinach popołudniowych.   Zarówno rezygnować z pracy w komisjach 

jak i pracować w nich jest prawem radnego –   mówiła dalej. Tak więc na następnej sesji 

panów rezygnacje zostaną przyjęte i nastąpi uzupełnienie Komisji Rewizyjnej do statutowego 
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składu. Natomiast zgodnie z zapisem  § 27 ust. 2 statutu - radny może być członkiem 2 

komisji stałych, a za zgodą Rady 3 komisji stałych. A więc „może”   panie radny – 

powtórzyła przewodnicząca.  

 
Pan Ryszard DUCHNA – burmistrz miasta poinformował, że po dwóch latach starań  udało 

się  panu Błażejczykowi uzyskać, to że wszystkie zbędne słupy telefoniczne są zlikwidowane, 

wywiezione i nie ma po nich śladu.  

 
Pan Andrzej JASKULSKI  - mieszkaniec Działdowa przekazał, że zwrócił się na piśmie do 

burmistrza i zastępców o wydanie mu kontrolki zeszytów jego zatrudnienia na zamku, za 

brakujące mu  3 miesiące, których potrzebuje do przedstawienia w sądzie w sprawie mobingu 

w Urzędzie Miasta. Niestety jego wizyty w tej sprawie w Urzędzie nie dają żadnego rezultatu   

i w związku z tym zwraca się o to do przewodniczącej i radnych. Uważa bowiem, że nic nie 

stoi na przeszkodzie, aby wydano mu kserokopie tych zeszytów, skoro wcześniej wydano mu 

je za 6 miesięcy zatrudnienia.   

Ponadto zapytał kiedy na sesji odbędzie się poważna debata dotycząca bezrobocia w naszym 

mieście.  

 
Pan Ryszard DUCHNA – burmistrz odpowiedział panu Jaskulskiemu, że dwukrotnie 

zwracał się w tej sprawie i dwa razy otrzymał odpowiedź. Jest to sprawa sądowa – mówił -  

dodając, że to sąd udostępnił panu Jaskulskiemu te zeszyty. Natomiast teraz pan Jaskuslski 

domaga się ich od nas. Jeżeli sąd wystąpi do miasta o te dokumenty, to je otrzyma. Sprawa ta 

nie może być przedmiotem obrad Rady – przekazał burmistrz – jest to bowiem sprawa 

cywilna, tocząca się przed sądem.  

 
a 

 
Pan JASKULSKI – powiedział, że sąd nie wystąpi, bo to w jego interesie jest dostarczenie 

dowodów.   

 
natomiast  

 
Pani Teresa BARTKOWSKA – przewodnicząca Rady uznała, że uczestnicy sesji mogli 

odnieśli wrażenie, że pierwsze zeszyty pan  Jaskulski otrzymał od pracownika Urzędu Miasta, 

natomiast  pozostałe  Urząd ukrywa i nie chce mu ich udostępnić. Co nie jest zgodne z 

prawdą , gdyż zapisy w kontrolkach, które interesowały sąd – zostały przekazane właśnie 

sądowi. A jeżeli pozostałe zapisy będą także interesowały sąd, to zwróci  się o nie i Urząd 
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Miasta na pewno mu je przekaże w takim zakresie i w takiej formie, którą przewiduje 

postępowanie administracyjne. 

Natomiast ja ze swej strony – przekazała – mogę jeszcze jak gdyby wniknąć w poszczególne 

etapy tego udostępnienia.  

 

Czyli ja otrzymam resztę tych zeszytów  zapytał -  pan JASKULSKI. 

 
Tego nie wiemy – odpowiedziała przewodnicząca .  Pisząc do sądu może pan powołać się na 

dokumenty, które znajdują się w Urzędzie Miasta i które mogą dużo wnieść do rozwiązania 

sprawy i jeżeli sąd uzna, że  dokumenty te faktycznie mogą być pomocne w sprawie, to na 

pewno zwróci się o nie do Urzędu Miasta. A ja pana ze swej strony zapewniam, że Urząd 

Miasta niczego nie zatai i przekaże wszystkie dokumenty, o które sąd wystąpi.  Natomiast 

panu sąd prawdopodobnie udostępni te dokumenty, tak jak to zrobił w przypadku pierwszych 

sześciu kontrolek.   Tak więc proszę poinformować sąd, że pan uważa, iż w Urzędzie Miasta 

są dokumenty, które wyjaśnią sprawę na pana korzyść.  

 

Pan Leszek STRUZIŃSKI – mieszkaniec Działdowa  zaczął od tego, że do zabrania głosu 

zainspirował go wywiad wice burmistrza Błażejczyka udzielony gazecie lokalnej z dnia 16 

sierpnia nt. inwestycji w mieście. Autorka artykułu dość sceptycznie odnosi się do 

wykonawstwa  inwestycji, które są w planie. Ja także nie jestem zachwycony 

dotychczasowym wykonawstwem - poinformował. Jedną z pozycji, którą zrealizowano, to 

remonty, a wśród nich jest przestawienie płotu przy Gimnazjum Nr 2. I tutaj mam pytanie – 

przekazał – otóż jaki był cel przestawienia tego płotu?  Jaki był koszt przestawienia tego  

płotu i czy ktokolwiek dokonywał odbioru tej roboty?  A pytam o to dlatego – poinformował 

– bo ludzie, którzy ze mną rozmawiają wyrażają opinie, że miasto nie ma już potrzeb 

inwestycyjnych i przystąpiło do przestawiania płotów.   

        Następnie pan Struziński – jak przekazał – w imieniu mieszkańców, zwrócił się do 

komendanta powiatowego policji i do burmistrza o ukrócenie  chuligańskich wybryków grup 

młodzieżowych, które  szczególnie z soboty na niedziele dewastują wszystko, co mijają po 

drodze. Nagminnie  obracają znaki drogowe,  wyrzucają duże, betonowe kosze na jezdnie 

oraz wywracają pojemniki  postawione przez PCK na odzież. W każdą  niedzielę taki 

pojemnik był przewrócony, ale ponieważ to nie zadawalało tych młodzieńców, to w sierpniu 

został on podpalony wraz  odzieżą - przekazał pan Struziński. 

        Ostatnia sprawa poruszona przez pana Struzińskiego, to wniosek o powielenie zasady 

obowiązującej na ulicy Księżodworskiej także na odcinku ulicy Okrężnej, przyległej do 

parku. A polega ona na tym, że  mieszkańcy  wkładają  do worków bądź zgrabiają w kupki   
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liści spadających z drzew, znajdujących się przy ich posesjach – skąd później są one 

zabierane przez odpowiednie służby.  

 
Pan Ryszard DUCHNA – odnosząc się do powyższego wystąpienia przekazał, że;  

- przestawienie płotu przy Gimnazjum Nr 2, było zadaniem szkoły i przez nią zostało 

wykonane.  Grunt ten jest w trwałym zarządzie Gimnazjum Nr 2 i zgodnie z planem 

zagospodarowania przestrzennego miasta ma tam być ciąg łączący park z ulicą św. 

Wojciecha, a dalej aż do szpitala i do terenów sportowych. A  w związku z tym, że 

obszar ten ma być jak gdyby częścią składową pasa drogowego –należało przestawić 

płot.   Co do kosztów, to wyniosły one ok. 10.000 zł, wykonawca był wyłoniony w 

drodze przetargu i zlecenie dawało Gimnazjum Nr 2. Natomiast odbiór był, bo inaczej 

nie dostaliby środków  na wypłacenie. Nie jest to żadna inwestycja – mówił dalej – 

tylko dostosowanie do przeznaczenia działek. Droga bowiem nie może przebiegać 

przez teren szkoły,  

- co do zbierania liści i worków, to przy ul. Księżodworskiej ludzie sami zbierają liście, 

było to zjawisko naturalne i firma tam sprzątająca  wywoziła je.  Co do pana wniosku 

–kontynuował – to porozmawiamy z panem Kordeckim, bo im potrzebne są odpady 

biologiczne,  muszą bowiem wykazać w swoim sprawozdaniu, że do kompostowania   

używają takich odpadów.  Tak więc jeśli będzie to możliwe, to może oni będą je 

zabierać. A jeżeli nie, to spróbujemy zorganizować to tak, aby liście składane w 

jednym miejscu zabierały firmy, które tam sprzątają. Jest jednak warunek, ze muszą 

tam być same liście. Nadto burmistrz poinformował, że sprzątanie liści należy w 

części do firm sprzątających ulice i  one to wykonują, natomiast   ludzie robią to z 

własnej woli. Po czym podziękował mieszkańcom, którzy to robią, bo  jest to ich 

dobra wola, 

- co do wywracania koszy, to temat ten już dawno był przekazywany policji. Nasila się 

on  na początku imprez masowych w barze „Domino” . Ja mogę tylko przyłączyć się 

do prośby, aby w miesiącach wrześniu i październiku policja nasiliła patrole, bo  jest 

to jedyna  możliwość – przekazał. Innego wyjścia  nie ma, bo przecież nikt nie będzie  

stał i pilnował koszy. Zgłaszaliśmy ten problem – kontynuował – i pewne efekty są, 

bo złapano na gorącym uczynku parę osób i myślę , że dalsze nasilenie patroli 

spowoduje, że problem ten przestanie istnieć. 

 

Pan Waldemar BAŁABON – komendant powiatowy policji przekazał, że problemy, które 

zgłaszał pan Struziński są znane zarówno jemu jak i policjantom działdowskiej  komendy. Od 

początku roku, w rejonie, o którym mówił pan Struziński, gdzie następuje zakłócanie 

porządku,  niszczenie znaków drogowych i przewracanie koszy  - policjanci nałożyli łącznie 
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46 mandatów karnych za te wykroczenia porządkowe. 27 z art. 51, czyli za zakłócanie 

spokoju i porządku publicznego, także  mandaty karne z ustawy o wychowaniu w trzeźwości  

oraz wnioski do sądu grodzkiego – szczególnie  za niszczenie cudzej rzeczy, czyli 

uszkodzenie i niszczenie koszy. Jest to problem jak się okazuje poważny. Chcę powiedzieć – 

kontynuował  - że szczególnie w okresie weekendowym  w te rejony są wysyłane większe 

ilości służb. Aczkolwiek muszę stwierdzić – mówił dalej – że nie możemy tam stworzyć 

stałego posterunku, bo nie mamy takich sił i środków. Ale na pewno w te miejsca, 

szczególnie w okresach weekendowych bądź w czasie kiedy są  imprezy będą tam wysyłane 

służby, w celu ujawniania i stosowania restrykcji wobec osób naruszających porządek prawny 

w tym rejonie i myślę, że jest to z naszej strony chyba jedyna i najwłaściwsza praca, aby 

przywracać stan pożądany – powiedział komendant. 

 

Następnie głos zabrał  pan Piotr BRZOZOWSKI  - instruktor ZHP , który powiedział:    

 „O wiele łatwiej i przyjemniej jest pracować z kimś, kogo się zna, do kogo ma się zaufanie. 

Łatwiej pomóc komuś, kogo się lubi. Poszerzajmy, więc krąg ludzi zaprzyjaźnionych - i nam, i 

im będzie łatwiej żyć.. . 

Pani Przewodnicząca Panie 
Burmistrzu Szanowni Radni 
Panie i Panowie 

Słowami druha Stefana Mirowskiego, pragnę rozpocząć moje krótkie rozważania nad 

sensem i istotą niezwykłej organizacji, która od 85 lat nieprzerwanie wplata się w życie 

naszego miasta i regionu. 

W 1918 roku tworzyły się zręby Niepodległej Polski, a już niecałe 2 lata później 15 czerwca 

1920 roku Ministerstwo Spraw Wojskowych w Warszawie powołało Naczelną Komendę 

Organizacji Harcerskiej na Warmii i Mazurach, której zadaniem było przygotowanie do 

plebiscytu. Komendantem został podporucznik Adam Ciołkosz, a siedzibą Głównej Kwatery 

Działdowo. 

Priorytetem dla ówczesnych harcerzy była służba Bogu i Ojczyźnie. Włączali się aktywnie i 

bezinteresownie w odbudowę Polski, realizując harcerską służbę, a kiedy trzeba było 

poświęcić własne życie nie zawahali się. 

Dzisiaj „Harcerstwo nie jest starą, skostniałą wiedzą, którą chcemy wpajać swoim 

członkom. Jest ono dla nas życiem" 
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Celem naszej organizacji jest przyczynianie się do rozwoju młodych ludzi, aby w pełni 

mogli wykorzystać swoje możliwości duchowe, intelektualne, społeczne i fizyczne jako 

jednostki, jako odpowiedzialni obywatele i jako członkowie wspólnot lokalnych, wspólnoty 

narodowej i międzynarodowej. 

Harcerskie wychowanie polega na budowaniu dobra, rozbudzaniu zdolności, dostosowaniu 

się do możliwości każdego harcerza. Wszyscy jesteśmy wychowankami i 

wychowawcami. Każdy harcerz sam wyraża chęć przynależności a wszystkie działania 

służą realizacji celów wychowawczych. Związek Harcerstwa Polskiego jest organizacją  

otwartą na potrzeby społeczności lokalnej. Lansujemy model obywatela wybijającego się 

ponad przeciętność. Poprzez organizację imprez, zadań zespołowych i indywidualnych, 

zachęcamy do ciągłego zdobywania wiedzy i doskonalenia umiejętności. 

Ostanie kilka lat pokazało jak ważną jest nasza działalność. Udowodniliśmy, że stać nas na 

wiele. Byliśmy i wierzę, że będziemy organizatorem wielu istotnych imprez   na   rzecz   

społeczności   lokalnej.   Pragniemy   tu   wymienić   m.   in. 

Betlejemskie Światło Pokoju, Dni Papieskie, Wielką Orkiestrę Świątecznej Pomocy, - gdy w 

2005 r. koszty organizacji sztabu miejskiego przekroczyły możliwości naszego Hufca, byliśmy 

zmuszeni do rezygnacji z organizowania tej imprezy, nikt nie podjął się tej inicjatywy. 

Jako pierwsza z organizacji działających na terenie miasta podjęliśmy się akcji odnawiania 

sali na oddziale dziecięcym szpitala dziadowskiego. Nawiązaliśmy współpracę z Bankiem 

Żywności, dzięki któremu wspieramy dzieci z najbiedniejszych rodzin, wyjeżdżające na 

różne formy wypoczynku. 

A jak wyglądałyby Święta Narodowe gdyby nie harcerska młodzież? Przypomnijmy 

sobie obchody 1 września bieżącego roku. Gdzie były inne organizacje, młodzież szkolna, 

kluby, które nierzadko doznają słów szacunku, znacznego wsparcia finansowego i większej 

przychylności władz tego miasta. 

Pomimo wielu gorzkich pigułek nadal chcemy i będziemy pełnić naszą harcerską 

służbę. Jednak to, jak szeroko będziemy mogli wychodzić do społeczeństwa, nie zależy tylko 

od nas samych. Jesteśmy organizacją skupiającą przede wszystkim dzieci i młodzież, a co za 

tym idzie mamy ograniczone możliwości pozyskiwania środków finansowych. 

W   ciągu   ostatnich   lat   dzięki   dobrej   współpracy   z   samorządem   miasta 

zgromadziliśmy wiele sprzętu, dzięki któremu wzbogaciliśmy swoją ofertę 

programową. 
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Popularność   naszej   organizacji   wśród   dzieci   wzrasta   systematycznie.   W 

ostatnich 5 latach nastąpił 4 krotny wzrost liczby harcerzy. 

Każdego roku wypoczywa z nami ok. 250 dzieci i młodzieży. Staramy się, aby był to 

wypoczynek jak najbardziej atrakcyjny i dostępny dla wszystkich. 

Pomimo wielu sukcesów odczuwamy nadal duży niedosyt. Brak stałych źródeł finansowania, 

brak etatu, (choć w naszym powiecie, lecz w innym hufcu władze miasta rozwiązały ten 

problem pozytywnie), duże koszty utrzymania budynku, brak właściwego magazynu, w którym 

moglibyśmy w odpowiednich warunkach przechowywać zgromadzony sprzęt. 

Nie przez przypadek to właśnie nam, powierzono misję odtworzenia Hufca w Iławie. Przy 

zaangażowaniu oraz dostrzeżeniu pozytywnych aspektów organizacji harcerskiej władze 

samorządowe powiatu i miasta Iławy w czasie 1 roku stworzyły etat dla harcerzy do 

prowadzenia zalążka przyszłego hufca oraz wygospodarowały bezpłatne pomieszczenia dla 

siedziby organizacji. 

Jako instruktorzy- wychowawcy dzieci i młodzieży pracowaliśmy, pracujemy i będziemy 

pracować społecznie. Nie potrzebna jest nam osoba do prowadzenia biura, potrzebny jest 

nam pracownik, który będzie wykonywał Drace niezbędne 

do utrzymania i funkcjonowania hufca. Hufiec musi być czynny w godzinach dostępnych dla 

dzieci i młodzieży oraz petentów. Chcielibyśmy, aby majątek, który zgromadziliśmy z dużą 

pomocą miasta służył naszym następcom i mógłby być wykorzystywany przez wiele lat. 

Pragniemy, aby Związek Harcerstwa Polskiego nadal wychowywał młodych ludzi na miarę 

wielkich harcerzy naszego Hufca jak choćby Józefa Biedrawę, Arno Kanta, czy 

nieodżałowanego wieloletniego Komendanta Hufca druha Stefana Majewskiego; aby mogli 

świecić przykładem takim, jakim dla nas jest druh Stanisław Sieradzki ps. „Świst", żyjący i 

ciągle współpracujący z naszym Hufcem-uczestnik Powstania Warszawskiego. 

Czy tak się stanie, zależy w dużej mierze od Was Szanowni Państwo i podejmowanych 

przez Was decyzji...” 

Po tym wystąpieniu pani Teresa BARTKOWSKA – przewodnicząca Rady powiedziała 

m.in., że organizację harcerską w Działdowie  rzeczywiście stać na wiele. Organizowane 

przez nią od kilku lat  obozy harcerskie są bardzo interesujące, bo ciągle z nową ofertą, a 

jednocześnie są one najbardziej popularną formą wypoczynku  dla działdowskiej młodzieży. 

Myślę, że apel, którego przed chwilą wysłuchaliśmy – mówiła dalej – będzie przedmiotem 

najpierw naszych przemyśleń, później decyzji i działań, które jeszcze bardziej rozwiną 
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działalność naszego, działdowskiego harcerstwa. Jako Działdowianka zawsze 

byłam dumna z działdowskiego harcerstwa, gdyż w rejonie Warmii i Mazur jest to 

najbardziej prężna, najbardziej znana organizacja.  Dziękuje za dzisiejsze wystąpienie i z 

okazji 85 rocznicy działalności – życzę, aby ta organizacja była taką, jak widzą ją 

instruktorzy i żeby przynosiła te efekty, które sobie założyliście. 

Pan Ryszard DUCHNA – burmistrz zdementował informację zamieszczoną ostatnio w 

„Gazecie Działdowskiej” – przekazując, że nie istnieje żadna koncepcja przywrócenia ruchu 

dwustronnego w ulicy Wolności. Właścicielem drogi Brodnica-Działdowo-Mława , która ma 

być modernizowana na nasz wniosek  – mówił dalej – jest  Zarząd Dróg Wojewódzkich. 

Wynajęta w drodze przetargu specjalistyczna firma z Poznania przygotowała wstępny 

projekt modernizacji, do którego złożyliśmy przeszło sześćdziesiąt poprawek, z których 

większość została uwzględniona.  Tak więc w tej sprawie jedynymi organami, które są 

właściwe jest Marszałek Województwa i Zarząd Dróg Wojewódzkich i nikt inny żadnych 

koncepcji nie może zgłaszać ani realizować. Natomiast  do nas wystąpiono o uzgodnienia 

jako do sąsiada, czyli tego, który ma we władaniu sąsiednie drogi. Projekt jest przygotowany 

i prawdopodobnie  realizacja nastąpi w roku 2007 . Cała droga od Mławy do Brodnicy ma 

być przebudowana. Będą   dwa ronda, a   jeśli w tym czasie doszłoby do realizacji wiaduktu, 

to powstanie  trzecie rondo na ulicy Jagiełły. Bardzo bym prosił – kontynuował – aby ludzie 

, którzy się wypowiadają w tej sprawie najpierw zasięgnęli informacji w Urzędzie , bo 

inaczej  tworzy się sytuację, że coś się zamierza zmieniać, a to nieprawda. Jeżeli bowiem 

będzie tam jakakolwiek zmiana, to tylko przejściowo tzn. w czasie budowania nowego 

mostu, gdyż stary przeznaczony jest do rozbiórki. Tak więc   tylko w tym momencie może 

tam być ruch dwustronny, jako objazd na czas przebudowy tego mostu i to jest w zasadzie 

wszystko co w tej sprawie jest uzgodnione i ma być realizowane. Żadne inne koncepcje w tej 

chwili nie wchodzą w grę, bo decyduje o tym właściciel drogi, czyli Zarząd Dróg 

Wojewódzkich.  

Pani Teresa BARTKOWSKA – przewodnicząca Rady  zaprosiła uczestników sesji na 

koncert, który odbędzie się dziś o godz. 1800 w hali przy Gimnazjum Nr 2, na którym 

wystąpi m.in. pan Kazimierz Kowalski.  

 
        Wobec wyczerpania porządku dziennego przewodnicząca zamknęła XXXI sesję Rady 

Miasta Działdowo.  

Protokółowała                                                                          Przewodnicząca Rady                                                                                                 
G.Nadratowska                                                                          Teresa Bartkowska 
 

 


